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Zápisnica č. 3 

 

z 3. riadneho zasadnutia Komisie územného plánovania, ochrany a tvorby životného prostredia 

zriadenej pri Zastupiteľstve PSK, uskutočneného dňa 24.04.2023 

 

Zasadnutie sa uskutočnilo na základe pozvánky predsedu komisie územného plánovania, 

ochrany a tvorby životného prostredia v zasadačke Úradu PSK s týmto programom: 

1. Otvorenie. 

2. Voľba overovateľa zápisnice a uznesenia 

3. Plnenie uznesenia z 2. riadneho zasadnutia komisie územného plánovania, ochrany 

a tvorby životného prostredia 

4. Informácia o aktuálnom stave Územného plánu Prešovského samosprávneho kraja 

5. Kompetencie orgánov verejnej správy v oblasti územného plánovania a životného 

prostredia 

6. Rôzne 

7. Záver 

 

1.  Otvorenie 

 

 Predseda komisie PaedDr. Miroslav Benko, PhD., MBA, LL.M privítal prítomných, 

ospravedlnil p. Kaliňáka, p. Janigu, p. Galandovú a p. Bajaja a otvoril 3. riadne zasadnutie 

komisie územného plánovania, ochrany a tvorby životného prostredia.   

 Všetci prítomní boli oboznámení s programom, ktorý bol zaslaný všetkým členom 

elektronicky. Nikto z prítomných nemal k predloženému programu pripomienky.  

 

Program 3. zasadnutia komisie územného plánovania, ochrany a tvorby ŽP bol 

jednomyseľne schválený. 

 

2.  Voľba overovateľa zápisnice a uznesenia 

 

 Za overovateľa zápisnice a uznesenia bol zvolený p. Ján Fenčák. 
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3. Plnenie uznesenia z 2. riadneho zasadnutia komisie územného plánovania, ochrany 

a tvorby životného prostredia 

 

 Pani Dugasová zúčastneným predniesla plnenia k jednotlivým bodom uznesenia 

z predošlej komisie. Podľa informácii na oficiálnej web stránke „Dohovoru primátorov 

a starostov o klíme a energetike“ je momentálne evidovaných 11 634 signátorov z celého sveta. 

Zo Slovenska je to 40 obcí (vrátane miest), v Prešovskom kraji sú to 3 mestá – Kežmarok, 

Poprad a Prešov. Pani Dugasová predstavila tiež zoznam obcí, ktoré majú vypracovanú 

nízkouhlíkovú stratégiu, s krátkym vysvetlením procesu SEA k stratégiám.  

 K vyhodnoteniu výsledkov mobilných monitorovacích staníc z Hencoviec a Nižného 

Hrušova pani Dugasová upozornila, že poskytnutý materiál zo SHMÚ je zatiaľ predbežný 

a nevalidovaný. V záveroch materiálu je zhrnuté koľkokrát a v ktorých obdobiach boli 

prekročené limity. Z meraní vyplýva, že v jesennom období počas umiestnenia M-AMS v obci 

Hencovce došlo 15x k prekročeniu dennej limitnej hodnoty pre častice PM10, ktorá je stanovená 

vyhláškou MŽP SR č. 244/2016 Z. z. o kvalite ovzdušia – 50 μg.m-3. Vo Vranove nad Topľou 

bolo v danom období zaznamenané prekročenie limitnej hodnoty 8x. V roku 2022 došlo k 

prekročeniu limitnej hodnoty v Hencovciach a Nižnom Hrušove 2x a  vo Vranove nad Topľou 

1x počas mesiaca august. Na týchto prekročeniach sa pravdepodobne podieľala aj epizóda 

diaľkového prenosu prachu zo suchých oblastí.  

 Harmonogram na nové miesta pre mobilné monitorovacie stanice stanovuje Slovenský 

meteorologický ústav v Bratislave. Pani Dugasová spomenula, že na požiadanie nám bol 

poskytnutý harmonogram, resp. plán umiestnenia mobilných AMS na Slovensku 

s predpokladanými termínmi ako aj faktormi, ktoré spôsobujú dlhotrvajúce posúvanie 

termínov. V zmysle poskytnutého harmonogramu nateraz nie je v lokalitách Hencovce a Nižný 

Hrušov a vôbec v Prešovskom kraji plánované meranie kvality ovzdušia v tomto roku. Pán 

Lejko v krátkosti vysvetlil faktory ovplyvňujúce monitoring v rámci SR, pričom sú zatiaľ 

uprednostnené miesta aj v rámci iných krajov.  

Diskusia 

 Pán Fenčák sa prihlásil do diskusie s informáciou, že dáta, ktoré boli poskytnuté nie sú 

zatiaľ kompletné. Výsledky zatiaľ hovoria o tom, že v daných lokalitách je horšia kvalita 

ovzdušia. Pôvod znečistenia ovzdušia zatiaľ nebol určený ale predpokladá, že veľký vplyv má 

na to priemysel, konkrétne znečistenie pochádzajúce zo závodu Bukóza v Hencovciach. 

 

N á v r h   n a   u z n e s e n i e: 

 

Komisia územného plánovania, ochrany a tvorby životného prostredia pri Zastupiteľstve 

Prešovského samosprávneho kraja: 
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Berie na vedomie: 

Plnenie uznesenia z 2. riadneho zasadnutia Komisie územného plánovania, ochrany a tvorby 

životného prostredia 

 

Návrh uznesenia bol jednomyseľne schválený. 

 

4. Informácia o aktuálnom stave Územného plánu Prešovského samosprávneho kraja 

 

  K tomuto bodu programu dostala slovo pani Piskurová, ktorá stručne predstavila 

predkladanú informáciu. Materiál je postupne predkladaný do všetkých komisií a následne bude 

predložený do Zastupiteľstva PSK s návrhom uznesenia na schválenie obstarania Zmien 

a doplnkov č. 1 ÚPN PSK. Predmetom prekladanej informácie je zhodnotenie stavu 

územnoplánovacej dokumentácie PSK. Platný Územný plán PSK bol schválený 

Zastupiteľstvom PSK v roku 2019. Pani Piskurová vysvetlila, že v zmysle platného stavebného 

zákona minimálne raz za štyri roky je orgán územného plánovania povinný predložiť 

informáciu schvaľujúcemu orgánu o výsledkoch preskúmania územného plánu s prípadným 

návrhom na obstaranie jeho zmien a doplnkov. Na základe preskúmania ÚPN PSK, ako aj do 

t.č. zhromaždených podnetov, je možné konštatovať, že je potrebné aktualizovať predmetnú 

územnoplánovaciu dokumentáciu formou zmien a doplnkov. V krátkosti boli predstavené 

ďalšie kroky v procese, pričom bude hneď na začiatku potrebné realizovať verejné obstarávanie 

na odborne spôsobilú osobu pre obstarávanie územnoplánovacích podkladov 

a územnoplánovacej dokumentácie. Následne bude ďalším krokom zverejnenie a zaslanie 

všetkým dotknutým subjektom Oznámenie o začatí obstarávania Zmien a doplnkov č. 1 ÚPN 

PSK, na základe ktorého sa sústredia ďalšie podnety a podklady, ktoré po vyhodnotení ich 

relevantnosti budú zapracované do Zmien a doplnkov č.1 ÚPN PSK.  

 Na otázku pána predsedu ohľadom finančného krytia odpovedala pani Dugasová, že 

zatiaľ sú schválené prostriedky na obstarávateľa. Celý proces bude závisieť aj od návrhu 

rozpočtu na rok 2024, pričom kompletnú cenu budeme vedieť presnejšie odhadnúť, keď 

budeme mať vyhodnotené všetky podnety a budeme vedieť rozsah zmien a doplnkov. Pani 

Dugasová, tiež priblížila harmonogram spracovania Zmien a doplnkov č. 1 ÚPN PSK so 

stručným vysvetlením procesov a tiež možných rizík, ktoré môžu mať vplyv na časový 

harmonogram. 

 

Diskusia 

  

 Do diskusie sa prihlásil pán Babin ohľadom preložky cesty v lokalite Podskalky pri meste 

Humenné. Podľa neho sa 3 roky nedeje nič a navrhuje namiesto preložky cesty, plánovať radšej 

cyklochodník v spomínanej lokalite. Pán Šimco sa v rámci diskusie pýtal na konkrétne podnety, 
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pričom poukazoval na problém, ktorý vzniká v okrese Bardejov v súvislosti s plánovanou 

železnicou vo výhľade. Pani Piskurová odpovedala, že na oddelenie ÚP a ŽP prichádzajú 

žiadosti o stanoviska k tejto problematike. Pán Šimco vidí kolíziu v územných rozhodnutiach, 

pričom už v danej lokalite sú postavené rodinné domy. Uvedená problematika bude braná ako 

jeden z podnetov k pripravovaným Zmenám a doplnkom č. 1 ÚPN PSK. 

 

N á v r h   n a   u z n e s e n i e: 

 

Komisia územného plánovania, ochrany a tvorby životného prostredia pri Zastupiteľstve 

Prešovského samosprávneho kraja: 

 

A. Berie na vedomie: 

Informáciu o aktuálnom stave Územného plánu Prešovského samosprávneho kraja 

 

B. Odporúča Zastupiteľstvu PSK schváliť: 

Obstaranie Zmien a doplnkov č. 1 Územného plánu Prešovského samosprávneho kraja 

 

 

Návrh uznesenia bol jednomyseľne schválený. 

 

5. Kompetencie orgánov verejnej správy v oblasti územného plánovania a životného 

prostredia 

 

 Informáciu o kompetenciách vo verejnej správe v predmetných oblastiach stručne 

predstavila pani Piskurová. Materiál bol spracovaný pre lepšie porovnanie kompetencií hlavne 

v oblasti životného prostredia. Pani Piskurová krátko predstavila kompetencie PSK v rámci 

legislatívneho rámca s dôrazom, že samosprávne kraje riešia otázky životného prostredia 

prioritne v súvislosti s územnoplánovacími podkladmi a územnoplánovacími dokumentáciami 

v rámci zákona č. 24/2006 Z. z. o posudzovaní vplyvov na životné prostredie a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov, a to vydávanie stanovísk v rámci posudzovania predpokladaných 

vplyvov strategických dokumentov a tiež  navrhovaných činností na životné prostredie ako 

dotknutý orgán. Okresné úrady vykonávajú štátnu správu starostlivosti o životné prostredie 

v rozsahu ustanovenom zákonom č. 525/2003 Z. z. v znení neskorších predpisov, pričom rozsah 

kompetencií je omnoho širší v  oblastiach starostlivosti o ŽP.  
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N á v r h   n a   u z n e s e n i e: 

 

Komisia územného plánovania, ochrany a tvorby životného prostredia pri Zastupiteľstve 

Prešovského samosprávneho kraja: 

 

Berie na vedomie: 

Kompetencie orgánov verejnej správy v oblasti územného plánovania a životného prostredia 

 

Návrh uznesenia bol jednomyseľne schválený. 

 

6. Rôzne 

 

 V rámci bodu rôzne pani Dugasová odpovedala na otázku z predošlej komisie ohľadom 

odpadového hospodárstva. Vzhľadom na to, že v danej oblasti nemáme kompetencie tak to 

berieme ako podnet aj pre Zmeny a doplnky č. 1 ÚPN PSK a v spolupráci s okresným úradom 

sa môže navrhnúť stratégia. V budúcnosti budeme v týchto veciach komunikovať s pánom 

Benkom. Pán Benko doplnil, že spaľovne komunálneho odpadu sú na Slovensku iba 

v Bratislave a v Košiciach. Taktiež skonštatoval, že v predloženom zozname skládok na území 

Prešovského kraja za rok 2021 (zdroj MŽP SR) sú nepresnosti. 

 Pán Babin v rámci tohto bodu položil otázku v akom štádiu je proces nového hraničného 

prechodu SR - Ukrajina? Na otázku odpovedala pani Slivková, že na medzivládnej komisii sme 

sa dostali do štádia financovania, pričom ukrajinská strana našla finančné zdroje na prechod 

(pre peších a cyklistov). Proces sa zastavil ešte pred vojnou na Ukrajine na ministerstve financií. 

Spomenula aj ambície spojiť tri národné parky a obnoviť proces spolupráce troch krajín v tejto 

problematike. 

 Pán Fenčák podal informáciu, že pani prezidentka odmietla podpísať zmenu legislatívy 

pre urýchlenú výstavbu diaľnic, pričom sa to dotýka aj nášho kraja. Na to zareagoval pán 

Mazurek, že sa to prelomí, pretože je veľmi silná politická vôľa prijať navrhovanú legislatívnu 

zmenu 

 Pani Dugasová podala stručnú informáciu o projekte LIFE 2022 - Prispôsobenie sa zmene 

klímy (Ochrana pred povodňami a prívalovými zrážkami), v ktorom sme v pozícií partnera. 

Momentálne sme v štádiu vybavovania administratívy. V priebehu nasledujúcich mesiacov sa 

bude podpisovať zmluva a samotný projekt sa začne 1.9.2023. Pani Slivková doplnila, že ide 

o prvý horizontálny projekt, čo považuje za veľký úspech.  
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7.  Záver 

 

 Predseda komisie poďakoval prítomným za účasť a ukončil 3. riadne zasadnutie komisie. 

 

 

Zapísala: Mgr. Kristína Piskurová 

 

 

 

PaedDr. Martina Slivková, PhD., MBA, v.r. 

 sekretár komisie ÚP, ochrany a tvorby ŽP     

      PaedDr. Miroslav Benko PhD., MBA, LL.M, v.r. 

     predseda komisie ÚP, ochrany a tvorby ŽP           

 

                                                                   

 

           Overovateľ:  

                                                                                                         Ján Fenčák, v.r. 
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